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VÝKONNÝ VÝBOR 

ČESKÉ RUGBYOVÉ UNIE 

Zápis č. 3/2021 z jednání VV dne 26. února 2021 

 

Místo jednání: Stadion Markéta 

Účastníci:  Výkonný výbor: Roman Rygl (RR), Marek Fořt (MF), Alexander Křížek (AK), Pavel 

Syrový (PS), Dušan Palcr (DP), Kamil Vrubl (KV), Matěj Rázga (MR) 

Hosté: Pavel Myšák (PM), Ondřej Mikeska (OM), Karel Ševčík (KŠ), Antonín Brabec (AB), Daniel 

Beneš (DB), Filip Vacek (FV), Vladislav Miřácký (MV) 

Omluveni: 

 

 

Projednávané body: 

1. Návrh na zrušení Metodické rady Dukly 

 

PM VV předložil návrh na zrušení Metodické rady Dukly. Odůvodněním tohoto návrhu je 

to, že v současné struktuře řízení projektu Dukla ragby a společenské atmosféře, která se 

kolem tohoto projektu vytvořila, již existence této rady postrádá opodstatnění. Z hlediska 

řízení strategie spadá projekt pod sportovní úsek ČSRU, za trénování je zodpovědný hlavní 

trenér, který si dle vlastního uvážení vybírá své poradce. Jako externí odborník je do tohoto 

projektu zapojena společnost Anderle sport,  která s výběrovým týmem Dukla spolupracuje 

v oblasti kondiční přípravy hráčů a její metodiky. V rámci této věci dal PM o tomto návrhu 

hlasovat a požádal členy VV o vyjádření. 
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Výsledek hlasování k návrhu usnesení ve smyslu zrušení Metodické rady Dukly: 

 Pro hlasovalo: 6 členů (DP, MF, PS, MR, KV, RR) 

 Proti hlasovalo: 0 členů 

 Zdrželo se: 1 člen (AK)  

    

Usnesení: VV ruší Metodickou radu Dukly a to s okamžitou platností. 

 

2.   Návrh na odvolání osoby Jana Macháčka z pozice člena Metodické komise ČSRU 

 

PS se v rámci tohoto bodu přihlásil o slovo a sice, aby k výše uvedenému návrhu podal 

patřičné odůvodnění. Dle jeho slov Jan Macháček zcela nerespektuje přijatá rozhodnutí 

Metodické komise ČSRU, jejímž je členem, prosazuje osobní zájmy nad rámec svých 

kompetencí (konkrétně se například jedná o snahu vytvořit si vlastní sportovní turnajovou 

platformu - Open7s, která je navíc v rozporu s předpisy ČSRU stanovující pravidla pro 

pořádání oficiálních soutěží nebo turnajů) a svým chováním podněcuje činnost této komise 

k tomu, aby byla více orientovaná k jeho vlastním představám. Dále, jako velmi alarmující 

pokládá PS skutečnost, že Jan Macháček je spoluzakladatelem spolku Základna ragby, což 

osobně vnímá jako účelový útok proti České ragbyové unii a všem jejím hodnotám, na 

kterých si dlouhodobě zakládá. 

 

K existenci nově založeného spolku Základna Ragby byl na pokyn VV vypracován též 

odborný posudek od předsedy Legislativní komise ČSRU Ondřejem Surgou. V tomto 

právním stanovisku byla hlavní činnost tohoto spolku vyhodnocena tak, že se zcela překrývá 

s účelem, za kterým je zřízena Česká ragbyová unie. K samotné osobě Jana Macháčka se 

dané právní stanovisko Ondřej Surgy vyjadřuje následovně: ,,Jan Macháček ačkoliv je 

členem ČSRU, členem členského spolku ČSRU a členem orgánu ČSRU a zároveň poradcem 

vrcholného představitele ČSRU se podílí na činnosti, která se překrývá s činností ČSRU 

ovšem za podmínek, které jsou v rozporu s pravidly ČSRU. Tím porušuje povinnost loajality 
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podle § 212 občanského zákoníku a zároveň jeho jednání naplňuje znaky porušování zákazu 

konkurence, který se uplatňuje v podnikatelském prostředí podle § 432 občanského 

zákoníku. Jeho zájmy jsou v rozporu se zájmy ČSRU ve smyslu § 437 občanského zákoníku“. 

 

Dále se slova ujal DP a sice, že rozumí zmíněným argumentů, které představil PS. Je toho 

názoru, že pokud zde existuje klub nebo více klubů, které se chtějí věnovat pouze 

sedmičkovému ragby, ČSRU by tomu neměla bránit. Nicméně, pro všechny kluby, které 

mají členství v ČSRU, platí stejná pravidla a předpisy, kterými se musí řídit. Nemůže se tedy 

stát, že by například turnaj Open7s byl pořádán v rozporu s nařízeními, které takový turnaj 

musí dodržovat. 

 

PS k tomu doplnil, že absolutně souhlasí s postojem DP a rovněž je toho názoru, že pokud 

se nějaký klub chce věnovat pouze sedmičkovému ragby, je to jeho volba. Nicméně, 

sedmičkový turnaj Open7s, který pořádá Jan Macháček, nerespektuje stanovená pravidla a 

nařízení ČSRU. Jako konkrétní porušení pravidel PS zmínil to, že hráči startující na tomto 

turnaji nemají platné licence.  

 

O slovo se dále přihlásil RR a dodal, že rozumí zmíněným informacím a faktům k této věci. 

Na druhou stranu ale rozumí tomu, že kluby, které se věnují pouze sedmičkovému ragby a 

nemají pro tuto variantu ragby v oficiálním sportovním kalendáři dostatek herního prostoru, 

chtějí vytvářet vlastní turnajové platformy. Dále dodal, že na základě přečtení stanov nově 

vzniklého spolku Základna ragby, nevnímá toto uskupení jako přímou konkurenci či jako 

paralelní unii vůči ČSRU. 

 

Dále se slova ujal FV a pouze dodal, že souhlasí s předloženým stanoviskem PS. Jako 

předseda Metodické komise ČSRU uvedl, že musí v rámci náplně své pozice spolupracovat 

s lidmi, kterým může věřit  a kteří se podílejí na společně odsouhlasených cílech své 

dlouhodobé práce. Jan Macháček dle jeho slov paralyzoval svým jednáním činnost celé 
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Metodické komise a není osobou, které by mohl věřit. Závěrem znovu zopakoval, že 

z pozice předsedy této komise důrazně žádá, aby z ní byl Jan Macháček vyloučen. 

 

O slovo se dále přihlásil AK a sice, že z jeho pohledu mu předložené argumenty proti osobě 

Jana Macháčka nepřijdou jako dostatečně vysvětlující a opravňující k tomu, aby bylo 

Výkonným výborem rozhodováno ve věci návrhu na odvolání této osoby z funkce člena 

Metodické komise ČSRU. 

 

Dále se o slovo přihlásil PM a pouze dodal, že Jan Macháček zaslal den před tímto jednání 

na Sekretariát ČSRU formální dopis, ve kterém žádá VV o odklad  výše uvedeného bodu 

jednání a to s ohledem na Stanovy ČSRU, konkrétně článek VII., odst. 3, písm. b), který 

vymezuje členu ČSRU právo zúčastnit se jednání orgánů ČSRU, pokud daný orgán 

projednává záležitosti týkající se tohoto člena.  

 

Závěrem této diskuse se členové VV shodli na tom, že nad rámec přijatých pravidel, které 

vyplývají z Předpisů a Stanov ČSRU, jenž musí být vždy a bezvýhradně dodržovány všemi 

členskými subjekty unie, Jan Macháček bude přizván na jednání Výkonného výboru a to na 

základě vedení objektivní diskuse v rámci výše probíraného bodu jednání, ke kterému bude 

mít možnost každá z příslušných stran předložit své argumenty. 

 

Usnesení: VV přesunul projednání tohoto bodu na příští jednání, které se bude konat 4.3. 

2021. 

 

 

3.  Návrh na odvolání osoby Karla Ševčíka z pozice výkonného Manažera marketingu ČSRU 

PS se v rámci tohoto bodu přihlásil opět o slovo a sice, aby k výše uvedenému návrhu podal 

patřičné odůvodnění. Svými slovy vyjádřil své obrovské nespokojení ohledně celkové 

činnosti Marketingového úseku, kterou osobně pokládá za nevěrohodnou a účelově vedenou 
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ve smyslu vytváření možností k vlastnímu obohacení. Rovněž pokládá za neakceptovatelný 

představený dokument – zpráva činnosti Marketingového úseku za rok 2020, která 

nepředstavuje to, co dle jeho názoru má tento úsek plnit. V tomto ohledu se odvolává také 

na sepsaný dokument Ondřeje Surgy, který v rámci své vlastní právní analýzy a hodnocení 

zprávy činnosti Marketingového úseku, pokládá tuto zprávu za tendenčně zpracovanou, 

vyzdvihující zejména sportovní akce, které jsou přímo spojena s osobou Karla Ševčíka. 

Konkrétně se stanovisko Ondřeje Surgy k hodnotící zprávě Českého ragby za rok 2020 

vyjadřuje následovně: ,,Hodnotící zpráva vyvolává pochybnosti v několika směrech. V prvé 

řadě je to skutečnost, že nerozlišuje činnosti ČSRU od činnosti jiných subjektů, a to zejména 

ve vztahu k Ragbyové akademii Yvese Perrota. Dále může vyvolávat otázky, zda bezdůvodně 

nezvýhodňuje aktivity spojené s osobou autora zprávy (v rozporu s § 212 občanského 

zákoníku). Přitom autor zprávy zjevně jednal ve střetu zájmů. Tím není řečeno, že autor 

zprávy jednal ve zlém úmyslu. Jednání ve střetu zájmů neznamená zneužití tohoto postavení, 

ale vždy nese riziko možného zneužití, a jako takové je přijatelné pouze za určitých podmínek 

(předchozí souhlas). Nehledě na splnění takových podmínek může jednání ve střetu zájmů 

poškozovat dobré jméno ČSRU, a proto by mělo být v kontextu marketingových aktivit velmi 

dobře zvažováno. Ostatně současná společenská i epidemiologická situace ukazuje, jak 

nebezpečné může být ignorování pravidel o střetu zájmů a jak hluboko může společnost 

dovést“. 

V závěru PS dodává, že se od začátku funkčního období Výkonného výboru snažil o 

propojení činností Sportovního a Marketingového úseku, což osobně pokládá za klíčový 

aspekt ve smyslu nastavení adekvátních cílů a jejich podpory ze strany reklamních partnerů. 

K tomuto propojení avšak nikdy dlouhodobě nedošlo a Marketingový úsek si své plány a 

komunikaci s reklamními partnery nastavuje dle vlastního uvážení, což už nadále nelze z 

jeho pohledu tolerovat.  

Dále se slova ujal KŠ a sice, že veškeré materiály a návrhy smluvních dohod vůči 

jednotlivým reklamním partnerům, které předkládá za Marketingový úsek, musí projít 

bezpodmínečně schválením Výkonného výboru. Osobně si není vědom, že by jeho činnost 
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za marketing ČSRU byla jakkoliv tendenčně směřována a ovlivněna osobními cíli na úkor 

unie. 

V rámci tohoto návrhu dal tedy PM hlasovat a požádal členy VV o vyjádření. 

 

Výsledek hlasování o návrhu usnesení ve smyslu odvolání osoby Karla Ševčíka z pozice 

výkonného Manažera ČSRU: 

 Pro hlasovalo: 3 členi (PS, MF, MR) 

 Proti hlasovalo: 3 členi (DP, RR, AK) 

 Zdrželo se: 1 člen (KV) 

 

Usnesení: VV neodvolává Karla Ševčíka z pozice výkonného Manažera marketingu ČSRU.

  

4.  Návrh na změnu organizační struktury ČSRU 

PM představil VV návrh na změnu organizační struktury ČSRU. Návrh na tuto změnu by 

měl více podpořit efektivitu činnosti jednotlivých pracovních úseků (oblastí) ČSRU a jejich 

vzájemnou součinnost a kontrolu. 

 

 Pro hlasovalo: 7 členů (DP, MF, PS, RR, MR, AK, KV)  

 Proti hlasovalo: 0 členů 

 Zdrželo se: 0 člen 

 

Usnesení: VV schvaluje změnu organizační struktury dle předloženého návrhu PM a zároveň 

mu ukládá, aby do příštího jednání předložil detailní popis jednotlivých pozic co do 

kompetencí a pracovní náplně. 
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5.  Spolupráce s Generálním partnerem 

 

DP informoval ostatní členy VV, že plánuje na jednom z nadcházejících jednání uspořádat 

setkání se zástupci J&T Banky, na kterém by byl představený návrh rámce reklamní 

spolupráce a PR. 

   

Usnesení: VV bere na vědomí. 

 

Příští zasedání VV proběhne dne 4. března 2021 na stadionu Markéta v 8:00. 

V Praze dne 26. února 2021 

Zapsal: Ondřej Mikeska 

 


